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Slovo starosty 
Dobrý den, 
   vážení občané, je za námi prvních šest měsíců letošního roku, školáci si začínají užívat 
zasloužené odměny v podobě školních prázdnin a před většinou z nás je tu čas očekávaných 
dovolených. I letos však budou v naší obci přes prázdninové měsíce pokračovat stavební práce.  
       Deštivé jaro komplikovalo a zdrželo činnost na cyklostezce do Polic. Bohužel, zároveň se 
ukázalo, že terén pod cyklostezkou svou únosností neodpovídá předpokladům a nad rámec 
schváleného rozpočtu je nutné provést sanační opatření, která zaručí stabilitu cyklostezky. 
Cyklostezka musí „vydržet“ i případný přejezd techniky Správy železnic a údržby cyklostezky. 
S podobnými problémy se potýkají i stavitelé cyklostezky navazujícího úseku v Policích. 
Pokračování cyklostezky z Polic do Loučky je zatím ve fázi studií a výkupů pozemků, na 
opačnou stranu směrem do Valašského Meziříčí nechává obec Poličná zpracovávat projektovou 
dokumentaci, která by trasu cyklostezky vedla dál podél kolejí až ke komunikaci, kterou se 
jezdí ke střelnici. 
     Přeložkou kabelů společnosti CETIN byla zahájena stavba stavebního obvodu Záhumení. 
Do nového výkopu podél místní komunikace byla vložena chránička pro kabel podzemního 
vedení veřejného osvětlení. Další práce budou pokračovat v prázdninových měsících přeložkou 
trasy STL plynovodu a poté stavbou nové místní komunikace, která částečně nahradí a rozšíří 
stávající cestu. Opět bych Vás chtěl požádat o shovívavost, komunikace bude v průběhu prací 
uzavřena. V příštím roce už bychom chtěli zasíťovávat pozemky pro 1. etapu výstavby.  
    V polovině června byla firmou S WHG z Valašského Meziříčí dokončena a zprovozněna 
stavba fotovoltaické elektrárny na čistírně odpadních vod. Tímto opatřením budou ušetřeny 
výrazné provozní finanční prostředky. Na dalším využití střech obecních budov k výrobě 
energie ze slunce budou rozhodovat dotační příležitosti a legislativní možnosti. 
     Díky úspěšným žádostem o dotační prostředky budeme moci zmodernizovat počítačovou 
techniku v naší knihovně a doplnit kontejnery na sběr elektroodpadu, bioodpadu a 
separovaného odpadu. V této souvislosti bych rád připomněl, že máme k dispozici několik 
zbývajících kompostérů, takže pokud byste měli zájem, kontaktujte, prosím, obecní úřad.  
     Druhý červnový týden jsme v Brankách přivítali delegaci z Oravského Podzámku, která 
k nám přijela v rámci společného projektu Miesta pre všetkých. Slovenským partnerům jsme 
ukázali zajímavá místa v okolí a pozvali je na tradiční Kácení máje. Z naší strany navážeme 
výměnným pobytem braneckých hasičů na Slovensku. 
     Rád bych také připomenul květnové Sousedské setkání u pomníčku T.G. Masaryka 
pořádané společně s Poličnou, Oznicí a Jarcovou. Kdo vážil cestu, určitě nelitoval, krásné 
počasí, bohaté občerstvení, cimbálová muzika a především spousta zúčastněných vytvořili 
skvělou atmosféru. Na tomto místě chci poděkovat starostovi SDH Branky Marku Šumšalovi, 
který se celé odpoledne staral o dovoz a rozvoz zúčastněných.    
      Jménem Obecního úřadu v Brankách Vám přeji krásné prožití letních měsíců, 
odpočinkovou dovolenou a dětem super prázdniny. 
                                                                                                                       František Svoboda 
 
  
 

Obec Branky děkuje Ministerstvu kultury za obdrženou dotaci ve výši 
30 000,- Kč na „Zlepšení služeb pro uživatele knihovny“ v rámci programu: 

Veřejné informační služby knihoven – podprogram VISK 3 na rok 2024. 
 

 



U S N E S E N Í 

9. zasedání Zastupitelstva obce Branky konaného dne 29. 5. 2024 
 
I. Zastupitelstvo obce schvaluje: 
9/1  Návrhovou komisi: Jana Janíčková, Dáša Bazalková 
9/2  Program ZO doplněný o bod 12 - Převod spořícího účtu na firemní dluhopisy. 
9/4  Změnu stanov společnosti Vodovody a kanalizace Vsetín, a.s., IČ: 47674652, se sídlem Jasenická 
      1106, 755 01 Vsetín, takto: Článek 10 stanov se nahrazuje tímto novým zněním: 
Článek 10 
Omezení převoditelnosti 
1. Akcie na jméno, jakož i všechna práva s ní spojená, je převoditelná pouze s předchozím souhlasem 
představenstva společnosti. 
2. Představenstvo společnosti je povinno odmítnout udělení souhlasu k převodu akcie na jméno, jakož 
i všech práv s ní spojených, v případech, kdy nepůjde o převod mezi: 
a) stávajícími akcionáři, držiteli akcií na jméno, nebo 
b) stávajícím akcionářem, držitelem akcií na jméno a obcí nebo městem nebo městysem, nebo 
c) stávajícím akcionářem, držitelem akcií na jméno a svazkem obcí. 
9/5  a) Poskytnutí návratné finanční výpomoci Dobrovolnému svazku obcí Mikroregion 
Valašskomeziříčsko-Kelečsko se sídlem: Náměstí 7/5, 757 01 Valašské Meziříčí IČO: 70956545 ve 
výši 694 609,83 Kč a schválení uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí návratné finanční 
výpomoci dobrovolnému svazku obcí Mikroregionu Valašskomeziříčsko- Kelečsko na projekt 
"Společně bez odpadků v Mikroregionu Valašskomeziříčsko-Kelečsko II" dle předloženého návrhu. 
b) Spolufinancování projektu na pořízení kompostérů, opakovaně použitelného nádobí, beden a regálů 
pro obyvatele Obec Branky ve výši 122 578,20 Kč a schválení uzavření Smlouvy o spoluúčasti na 
projektu dle předloženého návrhu. 
9/7  Změnu územního plánu na pozemcích p.č. 580/2 a 296 v k.ú. Branky. 
9/8  Rozpočtové opatření č. 2/2024 dle předloženého návrhu. 
 
II. Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
9/3  Informace ze zasedání RO. 
9/9  Převod spořícího účtu na firemní dluhopisy. 
 
III. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo: 
9/6  Změnu územního plánu týkající se pozemků p.č. 901,903 a 986 vše v k.ú. Branky. 

 

U S N E S E N Í 

10. zasedání Zastupitelstva obce Branky konaného dne 24.6.2024 
 
I.   Zastupitelstvo obce schvaluje: 
10/1   Návrhovou komisi: Milena Včelaříková, Ing. Josef Zajíc 
10/2   Program ZO 
10/4   Celoroční hospodaření obce a závěrečný účet obce za rok 2023 včetně zprávy o výsledku 
           přezkoumání hospodaření obce Branky za rok 2023 bez výhrad 
10/5   Střednědobý výhled rozpočtu obce Branky na rok 2025 - 2029 
10/7   Převod finančních prostředků (4 000 000 Kč) ze spořícího účtu u KB ke zhodnocení do  
           dluhopisového fondu BUY& WATCH – navýšení finančního majetku            
10/8   Rozpočtové opatření č. 3/2024 dle předloženého návrhu 
10/9   Prodej části pozemku p.č. 1186/2 – ostatní plocha o výměře 58 m2 v k.ú. Branky za cenu    
           200 Kč/m2 
  
II.  Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
10/3   Informace za zasedání RO 
10/6   Plnění rozpočtu za období 1 – 5/2024 
10/10 Vyhlášení záměru prodeje části pozemku p.č. 521/1 – ostatní plocha o výměře cca 100 m2 v k.ú.  
          Branky 



                  Základní škola 
                            

                     Léto, jak má být 

Také máte pocit, že před nedávnem byl podzim a zahajovali jsme školní rok? Deset 
měsíců uteklo jako voda. My jsme se ve zpravodaji potkali naposledy v měsíci březnu, a tak si 
připomeneme, co všechno se v průběhu těchto měsíců událo. Během měsíce dubna jsme se 
zaměřili na přípravu našich předškoláků k zápisu do 1. ročníku. Uspořádali jsme „Výpravu za 
zvířátky“ pro rodiče a děti. Budoucí žáci několikrát navštívili školu a vyzkoušeli si hravou 
formou, jak budou od 2. září pracovat. Také jsme si je trochu vyzkoušeli, abychom zjistili, co 
všechno už znají.  

Naši školáci se již tradičně zapojili do příprav na velikonoční jarmark, kde si vyzkoušeli 
finanční gramotnost v praxi při prodeji vlastnoručně vytvořených výrobků. Třetího dubna 
proběhl zápis do 1. ročníku pro školní rok 2024/2025. Zapsali jsme osm školáků. Budoucí 
prvňáky přivítaly pohádkové víly, které je provázely celým zápisem. Pátého dubna jsme se opět 
zapojili společně s družinou do akce „Ukliďme Česko“. Na obci jsme přivítali malá branecká 
miminka programem k vítání občánků. Měsíc duben byl také ve znamení dopravního hřiště, 
kde si 4. a 5. ročník vyzkoušel své znalosti z dopravního provozu. Žáci prvního ročníku 
navštívili knihovnu ve Valašském Meziříčí, kde se zúčastnili programu s názvem „Největší 
poklad“. Ve výtvarné výchově jsme si připomněli a výtvarně ztvárnili Den Země.  

Měsíc květen a červen byl tentokrát ve znamení kurzu plavání. Na začátku května 
proběhla hodina tělesné výchovy s názvem „Škola v pohybu s Ondrou Koňaříkem.“ Již tradičně 
jsme uspořádali slavnostní odpoledne pro naše maminky, ale i další širokou veřejnost. Děti se 
připravovaly na vystoupení s velkou radostí. Ve středu 29. května jsme přivítali maminky i 
tatínky, babičky, dědečky, ale i bývalé žáky, abychom jim předvedli svá vystoupení. Fotografie 
ze všech akcí si můžete prohlédnout na našich webových stránkách www.zsbranky.cz. 
Navštívili jsme také hasičský sbor ve Valašském Meziříčí. Opět jsme se dozvěděli spoustu 
cenných informací o požárech, dopravních nehodách a ochraně obyvatelstva.  



 

Již tradičně se k nám vrací naši bývalí žáci. I letos tomu bylo stejně. S radostí jsme 
přivítali ve svém kolektivu praktikantku Terezku Sýkorovou, abychom jí předali své 
zkušenosti. V květnu proběhl také zápis do MŠ. Přijali jsme 10 dětí. 

Z jara jsme se přehoupli do letních dnů a radostně 
jsme vystavili svá bílá těla horkým slunečním paprskům. 
Měsíc červen je ve škole vždy náročný. Den dětí jsme oslavili 
akcí „Bubnování s Ferkem“ a návštěvou golfového hřiště. 
Obě akce měly u dětí veliký úspěch. Čtrnáctého června jsme 
se zúčastnili aktivit, které pořádal Integrovaný záchranný 
systém a Armáda ČR v zámeckém parku Lešná. Žáci měli 
možnost zhlédnout policejní, hasičské a vojenské ukázky, 
záchranářskou techniku, výstroj i výzbroj. Děti mohly 
prozkoumat tank, vyzkoušet si pumpovat historickou 
koňskou stříkačkou. Nejzajímavější však byly dynamické 
ukázky výcviku služebního psa, zadržení nebezpečného 
pachatele, vyproštění osoby z havarovaného vozu a ukázka 
zásahu se služebními koňmi. Také doprovodný program 
malování na obličej, balónkový klaun, jízda na ponících či 
skákací hrad byl pro děti velmi pestrý.  V posledním týdnu 

před vysvědčením žáci 2. a 3. ročníku dostali „mokré vysvědčení“ za absolvování kurzu 
plavání. Ve středu 26. června jsme vyrazili na výlet vlakem. Našim cílem bylo město Vsetín, 
vsetínský zámek a třípatrový labyrint Džungle. Na zámku jsme vyslechli lektorský program 
s názvem „Templářské sklepení“ a zhlédli tři zajímavé výstavy. Ta první s názvem „Fenomén 
Fatra“ nám připomněla nafukovací hračky z dob minulých. Děti měly možnost si pohrát 
s hračkami jako byla „Céčka“, hra „Kloboučku, hop“ a další stavebnice, které ve velkém 
vyráběla tato firma.  

Ve čtvrtek 27. června jsme připravili společně se 4. a 5. ročníkem cestu za pokladem 
pro 1. ročník s názvem „Skřítek Eda a kamarádi z lesa“. Na závěr děti dostaly diplom.  

Poslední den již tradičně proběhlo slavnostní předávání vysvědčení v tělocvičně, letos 
s panem místostarostou. Naše škola se rozloučila se čtyřmi „páťáky“ a vypustila je do víru velké 
školy. Přejeme našim žákům Anežce Sedláčkové, Tadeáši Zajíci, Jakubovi Zetkovi a Josefovi 
Demeterovi hodně úspěchů na druhém stupni.  

Měsíce červen, červenec a srpen máme všichni rádi. Těšíme se na dovolenou, koupání, 
grilování, čas strávený se svými nejbližšími. Všem dětem, rodičům, pedagogickým i 
nepedagogickým zaměstnancům přeji, aby načerpali sílu do nového školního roku 2024/2025. 
Našim školákům přejeme vysněné letní prázdniny a těšíme se na nové prvňáčky, kteří zasednou 
do lavic.   

Vám, milí čtenáři, přeji klidné, odpočinkové léto, plné prázdninové pohody.  
                                          Za pedagogický sbor Mgr. Lenka Kajabová, ředitelka školy 
 
 
 

Platby poplatků v roce 2024 
Poplatky je možné platit v hotovosti na ObÚ v Brankách nebo na 

účet č. 4622851/0100, 
Komunální odpad: 550,-Kč na osobu, var. symbol 13450 a číslo popisné, splatnost do 31.5. 2024 

Poplatek za každého psa: 150,-Kč, var. symbol 13410 a číslo popisné, splatnost do 31.3. 2024  

Stočné: 700,-Kč na osobu, var. symbol 23210 a číslo popisné, splatnost do 31.3. 2024 



Mateřská škola 
         Rok utekl jako voda a máme tady opět červen, poslední předprázdninový měsíc školního 
roku a chtěla bych Vás seznámit s činností školky za uplynulé dva měsíce.  
Poslední dubnový čtvrtek začaly děti ze třídy Soviček jezdit na plavecký kurz na krytý bazén  
ve Valašském Meziříčí. Děti zde absolvují 10 lekcí, ve kterých se hravou formou seznamují 
s vodou, potápěním, plaveckými styly. 
        V pondělí 6. 5. děti ze třídy Soviček navštívil trenér Ondřej Koňařík. Děti si na tartanovém 
hřišti u školy vyzkoušely míčové a pohybové hry. Děti byly nadšené a byla to pro ně změna 
v podobě mužského vedení. 
        V úterý 7. května proběhl Zápis do školky na školní rok 2024/2025. Obdrželi jsme 10 
žádostí o přijetí dítěte do školky. Z těchto žádostí jsme přijali všech 10 dětí, které od nového 
školního roku začnou navštěvovat naši školku. 
      Ke Dni matek si děti připravily krátké pásmo básniček, písniček a tanečků, které 
maminkám, babičkám a ostatním rodinným příslušníkům představily 16. května v odpoledních 
hodinách na školní zahradě. Děti si pro maminky vyrobily přáníčko a osobní dárek – rámeček 
se svou fotografií.  

      22. května byl pro děti zajištěn program Lesní pedagogiky. Děti se dozvěděly zajímavé 
informace o koloběhu vody, mohly si prohlédnout paroží, kůži lišky a vyzkoušely si lov ryb.  
Ve čtvrtek 30. 5. 2024 jsme pro děti a rodiče zajistily odpolední program k oslavě Dne dětí 
„Smyslohraní“. Z důvodu nepřízně počasí jsme byly nuceny tuto akci udělat v prostorách 
školky. Děti si mohly vyzkoušet práci se slizem, kávovými zrny, blátem, holící pěnou atd. 
Počasí se nad námi slitovalo a děti ani nepřišly o oblíbené opékání špekáčků, které bylo 
připraveno na závěr této akce.  
     V prvním červnovém týdnu se ve školce uskutečnil „Barevný týden“. Děti a paní učitelky 
chodily do školky každý den v jiných barvách dle rozpisu. Touto cestou bychom chtěly 
poděkovat rodičům za kreativitu a dodržování barev při oblékání dětí. 



     Ve středu 12. 6. 2024 jsme s dětmi vyrazili na školní výlet na Hrad Starý Jičín. Na děti 
čekalo překvapení v podobě „Hledání pokladu“ v hradní věži. Děti přivítal hradní pán 
v dobovém kostýmu, který nás provázel celým animačním programem. Hradní pán byl natolik 
přesvědčivý, že děti hltaly každé jeho slovo, připravené úkoly směřující k nalezení pokladu. Na 
závěr tohoto výletu se uskutečnilo slavnostní „Pasování“ našich předškoláků. Všechny děti si 
z výletu  odnesly silný zážitek a byly nadšené.      

     Čtvrteční odpoledne 20. června bude patřit našim dětem, které od září nastoupí do ZŠ. Čeká 
je totiž nocování v mateřské škole. Letošní rok budeme Nocovat s „Tlapkovou Patrolou“. Děti 
čeká bohaté občerstvení, šampaňské, soutěžní úkoly a malé dárečky jako upomínku na léta 
strávená v naší školičce.  
Provoz MŠ Branky bude v době letních prázdnin přerušen od 22. 7. do 1. 9. 2024. Prázdninový 
provoz začne v pondělí 1. července a potrvá 3 týdny.  
Na závěr bych chtěla poděkovat všem zaměstnancům naší MŠ za vynaložené úsilí při práci, 
rodičům dětí za příjemnou spolupráci a zřizovateli obci Branky za podporu.  
Vám všem přeji za celý kolektiv mateřské školy hodně sluníčka a pěkných prázdninových 
zážitků s vašimi dětmi. V září se na Vás opět těšíme!  
                                                                                          za kolektiv MŠ Mgr. Petra Hermanová 
ZO ČSŽ Branky 
         Základní organizace svazu žen připravuje pro své členky akce, při kterých se mohou 
setkávat  a pobavit se a zavzpomínat na mladá léta. Vzhledem k věkovému průměru členek se 
už nepouštíme do pořádání velkých akcí, a proto se dáváme dohromady s jinými složkami obce. 
S kulturní komisí pořádáme velikonoční a vánoční jarmark, se Spolkem pro obnovu parku 
uklízíme obec a sbíráme plasty na akci „Ukliďme Česko!“  Se Sborem pro občanské záležitosti 
pomáháme při pořádání akce „Setkání dříve narozených“. Tradici má výroční členská schůze     
s oslavou svátku žen, prodej kytiček měsíčku lékařského na podporu prevence rakoviny a na 
svátek svatého Ducha připravujeme v parku smaženici. Dvakrát za rok pořádáme sbírku pro 
Charitu Broumov. Děkuji všem, kdo přispěli na dobrou věc. 
                                            Přeji krásné léto a příjemnou dovolenou. Marie Kunetková 



NOVINKY Z DRUŽINKY 
 
Březen patří knize, nezajímá nás televize, s Andersenem noc, líbila se nám moc.  
To je název oblíbené akce „Noc s Andersenem“.  Sraz byl před školou, kde jsme si uložili spací 
potřeby, přemístili se do knihovny za paní Kunetkovou a panem starostou. Společně se 
předčítala pohádka „Ledová královna“ (180 let), která byla později pro porovnání před spaním 
promítnuta. Letos by se dožil 100 let spisovatel Eduard Petiška. Také jeho život a prezentaci 
knih jsme si připomněli. Čtenářem roku se stala Emilie Hošková, v letošním roce přečetla 47 
knih. Večer nám zakončila kpt. Mgr. Kateřina Vlachová s programem „Dávej pozor, co čteš!“ 
zaměřený na virtuální svět na internetu plný nástrah, jak fungují sociální sítě, co nám dávají a 
co berou. Věřím, že sny byly nejen o Andersenových pohádkách.  
I voda má svůj den, půjdeme za bobry ven. 
V rámci tělesné výchovy, kterou vyučuje paní učitelka Mgr. Pelcová jsme letos netradičně 
oslavili Den vody s Bobrem evropským, který se zabydlel v Brankách za Statkem. Víte, že je 
to statný hlodavec, velký až 140 cm, se zploštělým ocasem dlouhým až 35 cm, kterým varuje 
plácnutím do vody před nebezpečím? Váží až 30 kg.  Srst má tmavohnědou, velmi hustou 
a nesmáčivou. Při okusování stromů používá silné hlodáky, které jsou vpředu výrazně sytě 
oranžové. Osídluje rybníky, umělé nádrže, kde žije v podzemních norách, staví hráze a tzv. 
bobří hrady, kde navršuje hromady silných větví až 2 metry vysoké s vchodem pod vodní 
hladinou. Je dobrý plavec, výborný potápěč, na jedno nadechnutí vydrží pod hladinou až 15 
minut. Žije především v noci. Je loven pro svou krásnou kožešinu a vzácný léčivý tuk – 
castoreum, který měl stejnou cenu jako zlato. Do ústní dutiny si při kácení stromů nezadře 
třísku, protože má uvnitř 4 cm zrohovatělou kůži. Pokud vás stejně jako nás zajímalo kácení 
tenčích stromů do tvaru tužky, vydejte se na procházku. Děti vám rády cestu ukážou.  
Florbal v Loučce kluci z družin hráli a ostatní skandovali. 
Na přespolní zápas družin jsme se vydali s vedoucím kroužku panem Zajícem, kterému náleží 
velké poděkování nejen za podporu, ale také za velmi pěkné výsledky chlapců. Naše družstva 
„Kouzelníci“ obsadili 1. místo a „Zlobři“ 3. místo.  
Uklidíme všechny příkopy hezky, přes Statek až po konec cyklostezky.  
Přestože se zrána sluníčku přes oblaky nechtělo, nakonec se umoudřilo s každým krokem 
projasňovalo a ukazovalo každý kout odhozeného nepořádku. Dětem se naopak chtělo od rána! 
Vyfasovaly rukavice a pytle, a pustily se do práce. Po tomto „náletu“ po nich zůstalo 10 velkých 
pytlů odpadu. Odměnou jim byla svačina, pití, medaile i diplom. Letošní kuriozitou bylo 
nalezení dopravní značky v příkopě. S touto fotografií jsme se zapojili do fotosoutěže kuriozita 
roku 2024. 
Svatojakubská noc, čarodějnic tady bylo moc. 
Připomenuli jsme si tradici a zvyk Svatojánské noci, která je oslavou přicházejícího slunovratu. 
Povídali jsme si o bylinkách, které jsou v tuto dobu v plné síle a zaháněly se jimi nemoci, pálila 
se košťata, aby se čarodějnice držely co nejdále od příbytku a otevíraly se skály s poklady. 
V tomto tématu se plnily úkoly sportovní i vědomostní a poznávaly byliny.  
Z buřtíků vůně do celého okolí, sjížděli se až z dalekého Podolí. 
K Svatojakubské noci neodmyslitelně patří i zapalování ohňů na kopcích. Kvůli vyhlášené 
výstraze na tento den se špekáčky „opekly“ v troubě. I tak chutnaly skvěle!! 
Palačinky velmi chutnaly, naše chuťové buňky mlaskaly. 
Díky obětavé paní Dufkové, která nám palačinky nasmažila, jsme si mohli již hotovou 
palačinku v družině nazdobit dle libosti. V nabídce byla nutela, marmeláda, šlehačka.  
Den Země slavíme, třídit odpad umíme. 
Na Den Země jsme měli tradičně namířeno do Zámeckého parku Kinských Valašské Meziříčí. 
Bohužel těsně před odjezdem přišla informace, že se kvůli nepřízni počasí akce ruší.  Příjemné 
odpoledne nakonec proběhlo v našich prostorách. Hravou formou jsme si zopakovali, jak třídit 
odpad, jak chránit přírodu, jak dlouho se rozkládá odpadek nebo z jaké suroviny je papír. 
Zakončili jsme křížovkou, která byla zaměřena na využití odpadu.  



Melounový den, to vždycky byl náš sen. 
Díky Kryštofovi, který nám přinesl velký meloun, byl tento den sladší, humornější a lepkavější 
😊 
Zpíváme, troubíme, bubnujeme celou hodinu, založíme si muzikantskou rodinu. 
Máte chuť se někdy vybít a z plných plic zazpívat? My také. Na tartanu. Každý dostal nástroj 
do ruky a před školou jsme si hezky zazpívali a zahráli.  
Praktikantku u nás máme, hezky si s ní zazpíváme.  
O praxi v naší družině se ucházela naše bývalá žákyně Terezka Sýkorová. Děkujeme za zájem, 
společnost i chvíle zpěvu za doprovodu kláves. Věřím, že na nás bude ráda vzpomínat.  
Čtení v přírodě, je vždy v pohodě. 
Čtenářské gramotnosti věnujeme v družině velkou pozornost. Proč se tedy nezaregistrovat do 
celostátní akce „Celé Česko čte dětem?“ Pod širým nebem čteme s dospělými z Branek. Naše 
pozvání už přijali paní Bazalková, Mejzlíková, Havranová, Sýkorová, starosta, farář a další 
čtenářské chvilky nás čekají.  
Hasiči, policie i záchranka houkají, o bezpečí lidí se starají. 
Den se složkami integrovaného záchranného systému a armádou ČR v zámeckém parku Lešná 
u VM na téma: „Děti jsou náš poklad“.  Této akce jsme se zúčastnili v dopoledních hodinách. 
Pro děti byly připraveny ukázky vojenské, policejní a záchranářské techniky, výzbroje 
legionářů, dále dynamické ukázky policejních koní, zadržení nebezpečného pachatele, ukázky 
hasičů a historických stříkaček. Ve volném čase děti využily atrakce pro děti – malování na 
obličej, tetování, jízdu na ponících, balónkového klauna, skákací hrady a občerstvení. Velké 
poděkování patří paní kpt. Kateřině Vlachové, bez které bychom se mezi 2000 dětí do Lešné 
neměli šanci dopravit. Na tento skvělý program děti ani dospělí hned tak nezapomenou.  

 

 
A co nás čeká v družině po prázdninách? Zapojili jsme se do podzimní týdenní výzvy „Pojďte 
s námi pěšky do školy!“ Cesta do školy je příležitost hýbat se, popovídat si, něco zažít. Chůze 
nás probere a nastartuje, je to balzám na duši. Součástí výzvy bude i soutěž o třídu, která nejvíce 
chodí. Těšíme se.  
 
Fotografie z našeho dění můžete sledovat na webových stránkách 
https://zsbranky.cz/fotogalerie-sd/.   
Jak se děti v družině mají, čtěte v dalším zpravodaji.  
                                                                                                 Dagmar Horáková, vychovatelka  



Spolek pro obnovu zámeckého parku 
     
        V měsíci dubnu proběhla tradiční úklidová akce „Ukliďme Česko“. 
Skupina dobrovolníků se vydala parkem, ulicemi a kolem železniční tratě 
uklízet naši obec. Členové spolku také v průběhu odpoledne u rybníka 
v parku vysadili okrasné vodní rostliny.  

         V současné době finišujeme s projektem  “RYBNÍK KAČERA POLÁKA”, který  je 
zaměřen na ekologickou výchovu a ekosystém rybník. V rámci tohoto projektu se na jaře 
uskutečnila výtvarná soutěž "Pták roku“, akce „Den vody“ s programem a vycházkou po 
rybnících v Brankách a „Den Země“ s bohatým programem, který vzhledem k počasí proběhl                     
ve vnitřních prostorách.                     
        Veřejnost i všechny výherce výtvarné soutěže jsme pozvali 19.4.2024 do restaurace             
U Staňků v Brankách na „DEN ZEMĚ“ se slavnostním vyhodnocením. Ptákem roku 2024 se 
letos stal rehek domácí, malý pěvec - lidově též zvaný kominíček. Do soutěže bylo doručeno 
celkem 218 krásných prací z 18 škol. Kromě převzetí hezkých cen a diplomů si mohli přítomní 
užít program s dravci, prohlédnout si soutěžní obrázky, výstavu „Voda“ či navštívit tvořivé a 
vzdělávací workshopy.  

 
 
 
 
 
 
Na konec léta plánujeme promítání v letním kině.  
Za Spolek pro obnovu zámeckého parku přejeme občanům Branek krásné prožití léta. 

                                                                                                                                                                                    
Blanka Palátová  
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 



                               TJ Sokol Branky 
                                         Vážení sportovci, fandové, spřízněné duše, máme za sebou fotbalové     
                              soutěže sezóny 2023/2024. Naši muži obstáli v soutěži III. třídy velice dobře a tento    
                              rok ukončili na třetím místě. Je vidět, že hrát v okolí jim více vyhovuje, nežli jezdit    
                              daleké kilometry. Sice v některých zápasech se jim nedařilo, ale i to patří k fotbalu.  
                              Pochvalu za fair play si zaslouží náš útočník Ondřej Džobák, který mohl hned na 
začátku zápasu se Lhotkou vstřelit gól, ale když viděl, že brankář soupeře je zraněn, zahrál míč do autu.  

         Starším žákům se dařilo střídavě. V nadstavbě obsadili třetí místo, příští rok budou v dorostu, takže 
přejeme hodně úspěchů. Přípravky se taky činí, takže o budoucnost se nemusíme bát.  Poděkování patří 
všem trenérům, také rodičům a podporovatelům našich žáků.  

         V roce 2024 jsme obdrželi finanční podporu z obecního rozpočtu, dále jsme požádali o dotaci ze 
státního rozpočtu prostřednictvím Národní sportovní agentury v rámci programu Můj klub 2024 na 
podporu našich malých fotbalistů. K tomuto bych rád sdělil krátkou informaci. Je podáno 6.500 žádostí 
a zatím jich bylo vyřízeno jenom něco přes čtyři tisíce, zbytek je v nedohlednu. Apeloval jsem na krajské 
valné hromadě Zlínské české unie sportu za přítomnosti radního pro sport na kraji p. Jaroše. Bylo mi 
sděleno, že je ustanoveno nové vedení a měli by to dohromady do konce června. Jen bych zde upozornil, 
že ne vždy můžeme dotaci obdržet. Byla podána také žádost o dotaci z rozpočtu Zlínského kraje v obcích 
do 3000 obyvatel na podporu fotbalové mládeže. Část jsme již obdrželi na účet. Je nutno podotknout, 
že spolupráce se Zlínským krajem – odborem školství, tělovýchovy a mládeže je úplně odlišná od 
spolupráce s NSA. Je na velice profesionální úrovni. Poděkování patří vedoucímu Ing. Dudovi a jeho 
kolegyním Ing. Fenykové, Ing. Křiklavové a Ing. Bednaříkové za cenné rady a pomoc. 

POZVÁNKA 

Zveme všechny děti, rodiče prarodiče na tradiční ukončení léta dne           
31. srpna 2024, které se bude konat na fotbalovém hřišti TJ Sokol Branky 

od 14:00 hodin. 

 NA ZÁVĚR MI DOVOLTE PODĚKOVAT VŠEM SPORTOVCŮM, PŘÍZNIVCŮM A 
POPŘÁT PŘÍJEMNÉ PROŽITÍ PRÁZDNIN, DOVOLENÉ, HODNĚ SIL A POROZUMĚNÍ 
V TÉTO NELEHKÉ EKONOMICKÉ DOBĚ.     

                                                                                            Za TJ Sokol Branky Anton Pastorek 

 

Závody do vrchu: Petr Chocholatý přešel na Hondu a cílí na bednu  

          Nabitou první polovinu sezony má zdárně za sebou automobilový jezdec v závodech do 
vrchu Petr Chocholatý. V dosavadním průběhu sezony stihl čtyři závody Vrchy Hobby cupu, 
ve kterých vystřídal ve třídě do 2 000 ccm dva různé vozy. První dva závody odjel stejně jako 
v loňském roce s vozem Hyundai coupe 2,0, další dva s ostřejší Hondou Civic. V prozatímním 
průběžném pořadí drží mezi třinácti účastníky čtvrtou příčku s minimálním odstupem na 
bronzovou pozici.  
         Hodně zajímavý závod absolvoval na začátku června v Tatenicích, kde skončil pátý. Mezi 
prvním a druhým jezdcem v pořadí byl rozdíl pouhé jedné setiny sekundy, mezi třetím a pátým 
místem pouhých 29 setin sekundy. S novým vozem by chtěl Petr Chocholatý mnohem častěji 
útočit na stupně vítězů. Do konce sezóny zbývají ještě čtyři závody a motivace braneckému 
jezdci rozhodně nechybí.  
Další program sezony – Vrchy Hobby cup 2024: 27. - 28. 7.Hronov, 10. - 11. 8. Konice, 
14. - 15. 9. Tatenice, 5. - 6. 10. Chvaleč.  



SDH Branky 
       Začátkem dubna jsme byli požádáni o čestný doprovod a 
následné uložení zemřelého pana Josefa Kostelanského do rodinné 
hrobky na místním hřbitově. I když nebyl pan Kostelanský nikdy 
členem hasičů, žádosti rodiny jsme vyhověli.  
6.4. jsme se zúčastnili školení preventistů na hasičské stanici                 
ve Valašském Meziříčí. 
12.4. jsme se zúčastnili odborné přípravy rozhodčích tamtéž. 
        19.4. jsme uspořádali v prostorách hasičské zbrojnice promítání 

pro děti. Účast byla hojná. Pro příště ovšem musíme udělat pár změn, aby bavení se rodičů mezi 
sebou nenarušovalo promítání filmu či pohádky. Proto budou na příštím promítání děti ve 
spodní části hasičárny sledovat promítaný film a rodiče se můžou posadit ke stolu a bavit se 
mezi sebou v zasedací místnosti v patře. Další promítání plánujeme předběžně v měsíci říjnu. 
27. dubna se delegace našeho sboru zúčastnila pouti na sv. Hostýně. 
        Ve středu 1. května jsme zajeli pro Máj do místní části Bažantnice. Letos se nám podařilo 
pokácet strom tak, abychom mohli ponechat zelenou špičku a nemuseli ji nadstavovat. Po 
náročném převezení Máje do parku bez újmy, jsme jej odpoledne vztyčili na obvyklém místě. 
Uchlácholeni tím, že se dlouho Máje v okolí neshazovaly, polevili jsme v zabezpečení a 
nejmenovaní výlupci nám ji, tři týdny po postavení, pokáceli. A tak jsme jej museli stavět 
podruhé.  Při druhém stavění se nám Máj, vlivem poškození při pádu, zlomil ve 2/3. Z důvodu 
časové a personální tísně jsme se rozhodli jej neesteticky zkrátit, napojit a postavit tak jak byl. 
4. května jsme v rámci okrsku Loučka vypomáhali s pořádáním obvodového kola mládeže, 

konaného v Policích. Na starosti 
jme měli stánek s nápoji a drobným 
občerstvením. Krásné počasí 
podpořilo sportovní výkony 
mladých hasičů.  
         11. května pořádaly obce 
Jarcová, Oznice, Poličná a Branky 
setkání občanů pod Píškovou na 
styku katastrů zmíněných obcí. 
Zde jsme se podíleli na dopravě 
občanů z Branek a Poličné na 
Píškovou a zpět. Krásné počasí, 
cimbálová muzika a občerstvení za 
lidové ceny přilákalo nemálo 
občanů ze všech čtyř obcí.  
18. května se naše soutěžní 
družstvo zúčastnilo obvodové 
soutěže v sousední obci Police, kde 
jsem se při bodovém hodnocení 
dostali na páté místo. 
Měsíc květen byl pro nás opravdu 
časově náročný, a tak bych chtěl 
poděkovat všem zúčastněným 
členům sboru, kteří se přímo 
zúčastnili nebo se, byť jen podíleli 
na výše zmíněných akcí. 



        V sobotu 8. června jsme uspořádali v lením amfiteátru Kácení máje. Letošní program byl 
dost nabitý, a tak jsme měli plné ruce práce jak s chystáním této akce, tak s průběhem celého 
odpoledne. Děti se mohly vyřádit na skákacích atrakcích, nafukovací skluzavce, svést se na 
koni nebo lanové dráze, nechat si namalovat na obličej různé druhy zvířátek, jezdit na loďce po 
rybníku nebo svést se hasičskou čtyřkolkou po parku. Nechyběla ani ukázka vybavení 
policejního vozu a hasičské Tatry z Kelče, kterou jsme dobrou půl hodinu nemohli dostat přes 
vstupní bránu do parku. Tohle vše měli děti možnost si vyzkoušet a užít si odpoledne.  
V 18 h jsme, po příjezdu hasičským automobilem, hezky postaru, sekerou, Máj pokáceli. 
       Po 19 h nám začala hrát kapela V.A.R. Rock, se kterou jsme tančili a bavili se až do 1 h 
ranní. Večerní program nám zpestřila skupina Rebelky Show, která nám předvedla ohnivou 
show. Počasí nám na letošní kácení máje vyšlo ukázkové, a i když se na nás večer hnaly bouřky, 
tak nás zdárně vše minulo. 
       Letošní účast návštěvníků jak na dětské odpoledne, tak na večerní zábavu byla opravdu 
žalostně malá. Když jsme se na podzim loňského roku rozhodovali, zda budeme v roce 2024, 
z důvodu každoročního úbytku návštěvnosti, pořádat méně akcí, tak nás to jen utvrdilo v tom, 
že jsme se rozhodli správně. 
Na závěr bychom Vám popřáli krásné prožití letní slunečných měsíců a dětem spoustu zážitků 
o blížících se prázdninách. 
 

Kultura 
       Filipojakubská noc je prý magická a tajemná, takže si ji každý mohl prožít podle své 
fantazie. Nastartovaly ji členky kulturní komise společně s dobrovolníky v podvečer  30. dubna 
v místním letním amfiteátru okořeněné opékáním buřtů. Výběr kostýmů hrál fantazií a často 
nechybělo ani koště. Děti mohly ukázat nejen své pohybové a vědomostní dovednosti a za 
splněné úkoly dostaly sladkou odměnu. V 19:00 byla zapálena připravená hranice s tou 
správnou čarodějnicí, která potom povzbuzována ohnivými plameny odlétla škodit jinam. 
Děkuji čarodějné radě za provedení zkoušek malých čarodějů. 
Členky kulturní komise Vám přejí krásné letní dny a těší se na setkání s Vámi při dalších akcích. 
                                                                                                                Věra Slámová  

 



Myslivecký spolek Branky – Poličná 

                          V měsíci dubnu jsme ukončili aktuální myslivecký rok, vyhodnotili uplynulou 
                          loveckou sezónu a z výsledku sčítání zvěře naplánovali plán chovu a lovu pro  
                          rok letošní. 
                          K mezinárodnímu Dni Země jsme měli v plánu uskutečnit tradiční společnou     
                             brigádu s úklidem krajnic a příkop cest, které procházejí územím naší honitby 
                             v katastru Branek a Poličné. Z důvodu rychlého nástupu pěkného počasí a    
                              intenzivního růstu vegetace proběhla tato brigáda již ve středu 27.3. Na této    
                              akci jsme opět posbírali velkoobjemový kontejner odpadu a přispěli tak 
k ekologii a čistotě našeho prostředí. 
         Všechny krmelce a krmné zařízení máme po zimním přikrmování vyčištěny a aktuálně 
pracujeme na přípravě krmiva, jako je seno a letnina, pro novou krmnou sezónu. 
V jarním období proběhla i údržba mysliveckých zařízení a aktuálně dokončujeme částečnou 
rekonstrukci a nátěr myslivecké chaty. 
        Výsadba ovocných stromů v lokalitě Růclav po roce zase velmi zarostla buření a náletem, 
proto jsme uspořádali společnou brigádu a znovu vše vyžali. Stromkům se velmi daří, většina 
už i letos krásně kvetla. Objevily se i první plody, ale jarní mrazy ovlivnily jejich množství.  
Letošní velmi teplé a vlhké jaro mělo za následek rychlý růst travních porostů a začátek prvních 
senosečí byl posunut už do první poloviny měsíce května. V tuto dobu bylo ještě velké množství 
srnčat v tělech srn a tím se zachránily před nebezpečím posečení. I přesto jsme tyto travní 
porosty poctivě procházeli, lokality zapachovávali a zachránili nemalé množství dříve 
kladených srnčat. 
         Aktuálně jsou v naší honitbě zasety a dorůstají rozsáhlé porosty řepky a kukuřice, které 
v letních měsících velmi lákají zvěř černou. Tyto porosty intenzivně hlídáme a prasata lovíme, 
abychom zamezili škodám na těchto kulturních plodinách. 
Začátkem letních prázdnin uspořádáme na naši myslivecké chatě v Brankách tradiční 
MYSLIVECKÉ ODPOLEDNE. Tato akce se uskuteční v sobotu 6. července od 14:00 hodin. 
Srdečně zveme všechny členy honebního společenstva, spoluobčany, děti a přátele myslivosti. 
Připraveno pro Vás bude bohaté občerstvení, dva druhy zvěřinových gulášů a spousta atrakcí 
pro Vaše děti. 
                           Klidné, pohodové prožití dovolené a letních prázdnin. 
                                                                                     Myslivecký hospodář – Michal Papež  
 

 



Farnost Branky 
DIVADLO DOMINIK 

Dobrý den, otče Jane. 
Po velmi zdařilé premiéře v Kunovicích jste právě odehráli divadelní hru Dominik i              
v Brankách. Nacvičil jste ji s dětmi z náboženství. Není časté, aby kněz při všech 
povinnostech zvládl ještě divadlo. Co Vás k tomu vedlo?  
Mám rád divadlo. Když jsem v poslední době viděl některá představení, která byla tak plytká, nesmyslná 
a někdy protináboženská, chtěl jsem nabídnout lidem i jinou variantu: příběh k zamyšlení, poučný, 
inspirativní, povzbudivý, …skutečný… Původní plán byl zapojit děti, aby mi pomohly naspořit na naši 
novou faru v Loučce. A děti moc chtěly. Do toho pak přišla i oprava kostela. Divadlo jsem viděl jako 
dobrý prostředek, kdy spojím příjemné s užitečným. 
Seznamte, prosím, v krátkosti příběh divákovi, který neměl zatím možnost divadlo 
shlédnout. 
Je to skutečný příběh chlapce Dominika Savia, který se chtěl stát knězem, chtěl být svatým a ve své 
touze šel tak daleko, že si dal předsevzetí: Raději zemřít než zhřešit. Zemřel, když měl 15 let. 
Příběh měl několik dějství. Byl velmi citlivě propojen hudbou, provázen vypravěčem, 
kterému propůjčil krásný hlas jáhen Jiří Dřímal. Jednotlivé kapitoly byly odděleny pouze 
osvětlením s minimem kulis, dlouhým textem. Přesto byl děj pochopitelný. Máte 
zkušenosti s režírováním divadla?  
Ne, ale chtěl jsem si to vyzkoušet.  
Sám ve hře přesvědčivě zastanete postavu Dona Bosca. Hrála se Vám role dobře? Kdo byl 
Don Bosco? Je pro Vás on nebo někdo jiný v životě vzorem?   
Jo, role se mi hrála dobře (nemusel jsem se ani převlékat 😊), i když asi není dobré, aby byl režisér 
zároveň i herec. Původně ho měl hrát někdo jiný, ale na poslední chvíli to odřekl a nikoho jiného jsem 
nenašel. Don Bosco je vzor snad pro každého kněze – byl to svatý kněz, který se nebál dát do své práce 
všechno. Mým vzorem a inspirací je i Don Kuffa, který u nás nedávno byl… 
Vystupující chlapec Dominik chce jít k 1. sv přijímání. Ve Vašich farnostech proběhly 
svátosti 1. svatého přijímání. Byly tyto hry načasovány úmyslně?  
Přesně tak. Hlavní postava šla k 1. sv. přijímání týden po vystoupení. Byla to i pozvánka a příklad pro 
děti, jak se připravit na tuto krásnou slavnost. 

Viděli jsme malého Dominika chodit 10 km dopoledne, 10 km odpoledne pěšky do školy, 
protože se chtěl stát v 10 letech knězem. Co jste prožíval Vy v jeho letech?  
Moje cesta za kněžstvím byla klikatější. Školu jsem měl asi 100 m od baráku. Hmm, teď přemýšlím, že 
když někdo něco opravdu chce, nejsou žádný problém nějaké kilometry… Já jsem byl v 10 letech úplně 
obyčejný kluk, který se dobře učil, ministroval a rád hrál fotbal. 



Ve hře je právě vyhlášeno dogma o Neposkvrněném Početí Panny Marie. Kostel 
v Brankách ve Vaší farnosti je jí zasvěcen. Náhoda?? 😊 
Nic není náhoda. Jsem moc rád, že máme v Brankách kostel zasvěcen Panně Marii. To, že za ní můžu 
kdykoli a hned přijít. Ona stála na začátku mé cesty ke kněžství… a stojí tam i teď. 
Přejdu k citlivému tématu pro nás všechny. Smrt. Ve hře zemřou 3 osoby. Poraďte, jak 
se vyrovnat se smrtí blízké osoby.  
Ve hře je hodně podnětů k přemýšlení: svatost, ctnost, nebe, radost, hřích, zpověď, … smrt. Dominik 
ukázal, že se dá umřít dobře, s úsměvem na rtech, spokojeně. Že smrt není tragédie a zoufalství, že nás 
po životě čeká nebe jako odměna za dobrý život. Myslím, že je to klíč pro nás všechny, kterým někdo 
blízký odešel. 
Přestože divadelní hra nebyla veselá, nebyla ani smutná, byla dojemná. Myslím, že je 
nutné, aby si lidé symboly cnosti připomínali. Jaké zásady upřednostňujete Vy? 
Hra byla hlavně inspirující a vedla k zamyšlení. Jaké vzory mají dnes mladí lidé? Herce, zpěváky, 
sportovce… A co světci? Je moc důležité mít vzory, které můžeme napodobovat a snažit se jim vyrovnat. 
Říct si: „Když to udělal on, proč ne i já?“ To bylo jedno z poselství pro děti i pro dospělé.  
Závěrem, otče,  
děkujeme za Vaši dobrou myšlenku. Bylo by fajn, kdyby si lidé vzali poučení ze hry, 
ve které je spousta pravdivého. Kéž by je hra oslovila a na správnou cestu postavila.  
                                                                                        Děkuji za rozhovor, Horáková Dagmar 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ZPRAVODAJ OBCE BRANKY: vydává Obec Branky se sídlem Branky 6 , 756 45 Branky, IČ: 00303712, 
čtvrtletně, evidenční číslo MK ČR E 13272 Redaktoři: Milena Včelaříková, Pavla Sedláčková, František 

Svoboda. Každý autor odpovídá za obsah svého článku. Vydání: číslo 2/2024, ročník XXVI., v Brankách, 1.7. 
2024, v nákladu 360 ks výtisků, distribuováno zdarma do všech schránek. Zpravodaj je k dispozici na Obecním 

úřadě Branky a zveřejněn na webových stránkách obce www.obecbranky.cz. Žádáme občany, kteří ve své 
poštovní schránce neobdrželi vydání zpravodaje, ať to ohlásí na Obecní úřad Branky nebo e-mailem na adresu 

oubranky@vm.inext.cz s přesným uvedením doručovací adresy. 


